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• ...que, segons dades 
de la Secretaria d'Estat de 
Turisme a Espanya, I'han 
visitat 47.000.000 de turis-
tes durant tot i'any 1986, 
deis quals 12 milions visi
taren Catalunya i sis mi
lions visitaren així mateix 
la Costa Brava. Segons 
s'expllca en el mateix in
forme, la major part d'ells, 
gairebé un 80 per cent, son 
europeus, mentre la resta-
pertanyen a diverses na-
cionalitats del món, a ex-
cepció deis nord-ameri-
cans i els xinesos que, 
sembla ser, no els deu 
agradar gaire l 'ambient 
costabravenc, almenys a 
l'estiu, perqué, en plena 
temporada estiuenca, tan 
sois vint xinesos donaren 
un tomb per les nostres 
contrades i només quinze 
nord-americans volgueren 
saber qué és realment el 
nostre litoral. Així no po-
dem pas continuar, no se
ria oportú, tal vegada, fer 
una forta campanya de 
promoció de la Costa Bra
va en els esmentats paisos 
per tal de guanyar clien-
ts...7. És ciar que, si no es 
fa bé, els xinesos poden 
pensar que aigú els está 
explicant algún «conté xi-
nés» per enredar-los. 

• ... que la gent se'n fa 
creus de la rapidesa amb 
qué s'estan portan a terme 
les obres d'habllitació deis 
accessos al nou pont de Riu-
dellos de la Selva, damunt 
de les vies del tren. Fins fa 
unes setmanes, allá no s'hi 
havia tocat ni una pedra I 
ara, tot de sobte, s'hi treba-

-lla de valent. Será veritat 
aquesta vegada que les 
obres estaran acabades per 
Setmana Santa, amb la qual 
cosa s'acabará un greu pro
blema, arrossegat ja fa anys 
i tothom se sentirá bé. 

Falta saber si proporciona beneficis ais malalts 

Un estudi f et a Caldes i la Cellera 
demostra que el fluorno perjudica 
El f l ú o r p r e s e n p e t i t e s 
quant i ta ts no perjudica les 
persones, segons es des-
prén d 'un estudi e laborat 
per l 'equlp del serve! medie 
de reumato log ia de l 'hospi-
tal de l 'Esperanca de B a r c e - , 
lona. L'estudi, peí que fa a ' 
la fe ina de c a m p , es va fe r 
durant el mes de juny de 
I'any passat a Caldes de 
Malavel la i a la Cellera de 
Ter , a m b d u e s poblacions de 
la comarca de la Se lva . En 
t o t a l , es v a r e n a n a l i t z a r 
t res-centes persones d'una i 
altra població i els resultats 
f ináis han d e m o s t r a t que les 
malalt íes que es pat ien en 
un lloc i l 'altre son gairebé 
les mate ixes . 

R. ROVIRA 

Girona.— L'equip del departa-
ment de reumátolo.gia de l'hospital 
de l'Esperanca de Barcelona va 
fer, durant el mes de juny de I'any 
passat, un exhaustiu treball sobre 
les repercussions que té per la per
sona el consum d'aigua amb flúor. 
Precísament, a Girona hi ha una 
discussió molt viva sobre aquest 
tema, perqué mentre el responsa
ble del Departament de sanitat de 
l'Ajuntament és partidari d'afegir 
una petita proporció de fíuor a l'ai-
gua potable municipal, els ecolo-
gistes s'hi oposen perqué conside
ren que seria afegir un element 
estrany a un servei que tothom ha 
d 'ut i l i tzar necessáriament. En 
qualsevol cas, l'estudi elaborat per 
l'equip de metges de l'hospital de 
l'Esperanca de Barcelona apunta 
que el consum de flúor en petites 
quantiats i dissolt en l'aigua no 
perjudica les persones que el pre
ñen. Jordi Carbonell, el metge que 
encapcalava aquest equip, apun-

Confeccíonats per TAjuntament 

Blanes vol incloure set projectes 
al conveni amb l'INEM 

Preveu millores ais servéis públics 

JOAN FERRER 
Corresponsal 

Blanes.— L'Ajuntament de 
Blanes ha confeccionat set 
projectes de servéis per ser in-
closos en el conveni ÍNEM-cor-
poracions locáis. Aquest pro
grama contempla la millora 
deis servéis públics d'enllume-
nat, enjardinament i adminis
trado. Un altre d'aquests pro
j ec tes c o n t e m p l a la 
contractació d'un técnic que 
elabori él pía d'emergéncia mu
nicipal perqué estiguin previs
tos totes les accions a realitzar 
en cas d'un sinistre, incendi, 
inundació, nevada o altres que 
per la seva magnitud necessi-
ten la coordinació de diversos 
cossos i la col.laborado de la 
població. Els altres programes 
preveuen la contractació de 
personal que trebal l i en él 
camp de la reinserció social o 
faci un estudi del sector econó-
mic i de l'atur de la població. 

En aquest mateix pie, l'Ajun
tament va demanar esser indos 

en el Vé Pía d'ocupació juvenil, 
proposant com a projectes a 
subvencionar els següents: 
programa de suport a la coope
rativa de treball Migjorn, millo-
res en el centre científic Áqua-
rium, i u n nic que estudii el 
mercat de treball. 

Les primeres ajudes han es-
tat demanades a l'INEM í les 
segones a la Generalitat, que, 
segons les seves disponibili-
tats, decidirán quins progra
mes es donen a Blanes. 

L'Ajuntament de Blanes va 
aprovar també aplicar contribu-
cions especiáis ais veTns del 
carrer Univers, Trueta i un tram 
del Mediterrani, per pagar les 
obres d'enllumenat. Él pressu-
post to ta l de l 'obra és de 
4.838.051 péssetes i es va acor
dar aplicar un percentatge del 
noranta per cent. Un altre ter
me relacionat amb l'urbanisme 
fou I'aprovació definitiva del 
projecte . de pavimentació del 
camí d'áccés al barri de Mas 
Borinot, redactat per l'enginyer 
Joan Mas i Hernández. 

Segons aquest estudi, ei flúor a l 'aigua no perjudica. 

tava a DIARI DE GIRONA-Los Si
tios que «aquesta és una primera 
conclusió de l'estudi i que, en 
aquests moments, ja podem 
constatar. De fet, és ciar que les 
persones de Caldes de Malave
lla que consumeixen aigua amb 
una proporció important de 
flúor, concretament 1'5 mili-
grams per cada litre d'aigua, te
ñen el mateix tipus de malaltia i 
amb una freqüéncia molt sem-
blánt que els habitants de l'altra 
població de referencia que és la 
Cellera de Ter, on l'aigua té un 
índex de fluorització práctica-
ment nul». D'aquest primer resul-

tat, segons el doctor Carbonell, 
encara «no podem deduir que el 
flúor sigui beneficios per deter-
minades qüestions. En aquests 
moments, estem completant el 
treball de contabilització de re
sultats i, un cop aquesta feina 
estigui totalment llesta, estarém 
en disposició de dir si realment 
el flúor és o no bo per calcificar 
millor els ossos, per exemple». 

La investigació que ha fet l'e
quip del servei de reumatologia de 
('hospital de l'Esperanca és espe-
cialment acurat, perqué s'han in-
vestigat en total unes sis-centes 

persones de les dues poblacions. 
A part, han usat un aparell anome-
nat densitómetre, que permet me
surar la quantitat de cale que hi ha 
a cada os. Si els resultats que s'es-
peren son positius, és a dir que la 
gent de Caldes té una massa óssia 
superior a la normal, tindria una 
gran importancia, sobretot peí que 
fa al guariment de persones amb 
problemes de traumatismos impor-
tants o descalcificacions d'ossos. 
De fet, arreu del món, i especial-
ment a Estats Units, ja es fan estu-
dis en aquest.sentit i els resultats 
que fins ara s'han assolit son molt 
espectaculars. 

Segons la Direcció General d'Arquitectura i Habitatge 

A Lloret ja no queden gairebé 
habitatges defoguer 

J.F. 
Corresponsal 

Lloret de Mar.— A Lloret gaire
bé no queden habitatges de llo-
guer, segons que es desprén de 
les conclusions elaborades per la 
Direcció General d'Arquitectura i 
Habitatge, del Departament de 
Política Territorial i Obres Publi
ques de la Generalitat de Catalu
nya, arran de la recent publicació 
del cens d'habitatges de I'any 1981 
a les comarques gironines. Se
gons aquest estudi, de cada nou 
habitatges llóretenos vuít son de 
propietat i només ün és de lloguer. 

Aquesta comparació es basa en 
el fet. que el 85,7 per cent deis 
9.121 habitatges censats a la po
blado son de compra, mentre que 
només n'hi ha 925 ocupats per llo-
gaters. 

A u g m e n t e n els pisos de 
segona residencia 

Segons la Direcció General 
d'Arquitectura i Habitatge, «el 
predomini de la segona residen
cia és molt important en aques
ta localitat de la costa, ja que 
del total d'habitatges ocupats, 
5.971 corresponen a segones re-

Lloret s'está quedant prácticament sense habitatges de lloguer. 

sidéncies, i només 3.150 a habi
tatges principáis». 

L'increment deis habitatges de 
segona residencia a Lloret de Mar 
ha estat —des del cens anterior, 
realitzat I'any 1970— «del 138,3 
per cent, fins al punt que és el 
más alt de tota la provincia de 
Girona, després del de Blanes». 

Peí que fa a la superfcie deis 
habitatges llóretenos, «gairebé la 
meitat teñen una superficie 
d'entre seixanta i noranta me-
tres quadrats, i s'adapten així a 
la tónica general de Catalunya 
de pisos de superficie mitjana». 

Peí que fa ais pisos mes grans de 
cent vint metres quadrats i ais mes 
petits de trenta metres quadrats, 
els percentatges son de 6,3 per 
cent i 2,8 per cent respectivament. 

Insuf ic iencia 
d 'equ ipaments 

Finalment, i peí que fa ais equi-
paments de les cases censades a 
Lloret de Mar, encara quedeaa la 
població cinc habitatges sense ai
gua corrent. Tanrnateix n'hi ha 
153 que rK) disposen d'aigua ca-
lenta, i 56 que no teñen servéis 
higiénics de cap mena. 
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